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Föreningens funktionärer________________________________________________________________________________ 3 
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Inledning 

ETT ÅR AV ADMINISTRATION 
Styrelsearbete handlar i mångt och mycket om administration. Vissa år är mer administra-
tiva än andra och 2023 var ett sådant år.  Det styrelsen gjort och gör liknar till stor del att 
driva och utveckla ett företag med allt vad det innebär. Styrelsens förhoppning är dock att 
en ny föreningsstruktur framöver kommer att leverera ännu mer nytta för fåglarna och 
därmed också för medlemmarna.  

Flera personer som förtjänstfullt varit aktiva funktionärer i föreningen lämnade under 
året sina roller. Föreningen har därför haft ett intensivt arbete med att framför allt hitta 
nya medlemmar som varit intresserade av att delta aktivt i föreningens arbete. Mest akut 
har det varit att ersätta personer i FiSt-redaktionen såväl som tidigare valberedning. Flera 
medlemmar har anslutit till redaktionen under året och den nya organisationen är på väg 
att ta form. Likaså är en ny valberedning på plats sedan föreningens extra årsmöte den 21 
augusti. 

Styrelsen har under året också aktivt arbetat med att förbereda föreningen för en anslut-
ning till ”Kedjan” i syfte att förtydliga och stärka organisationsstrukturen i Fågelsverige. 
Det går att läsa mer om detta arbete och om Kedjan på s. 6. 

Utöver detta har styrelsen marknadsfört föreningen i olika sammanhang och tillsammans 
med alla funktionärer i föreningen levererat fyra nummer av medlemstidningen, en diger 
programverksamhet, intressanta innekvällar och mycket mer. Och vad har styrelsen gjort 
för fåglarna under året? Inventeringsarbetet med tjäder och backsvala har fortgått under 
hela året. Allt detta kan ni läsa mer om längre fram i verksamhetsberättelsen.  

TACK FÖR LÅNG OCH TROGEN TJÄNST 
Det är som sagt flera medlemmar som under året lämnat sina aktiva roller i föreningen. 
Ingen nämnd ingen glömd brukar man säga, men två personer har i sådan utsträckning 
och omfattning bidragit till föreningens verksamhet att de förtjänar ett särskilt omnämn-
ande. Styrelsen vill därför särskilt tacka Eva Stenvång Lindqvist och Paolo Sangregorio. 
Eva Stenvång Lindqvist som arbetat i redaktionen för FiSt sedan 2006 och som i sju och 
ett halvt år, fram till och med nr 2 2023, dessutom varit tidningens redaktör. Paolo 
Sangregorio har i sin tur stått för formgivningen av tidningen under hela 21 år. Under 
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deras förtjänstfulla arbete har tidningen ökat såväl i omfång som i kvalité.  Förpackad i en 
proffsig utformning har FiSten utvecklats till en efterfrågad tidskrift. 
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Föreningens funktionärer 

Föreningen har sedan årsmötet den 2023-03-13 haft följande funktionärer 

STYRELSEN 
Eva Johansson Ordförande   Per Claesson Vice ordförande 
Anders Lennartsson Kassör   Erik Jonsson Sekreterare 
Irene Bergqvist Medlemsansvarig  Erik Roos Innekvällsansvarig  
Eva Karlsson Programansvarig  Dag Lanerfeldt Kommunikationsansvarig   
Anna Lotsander Marknadsansvarig  Caroline Kling Organisatör 
Beatrice Sundberg Kontakt lokal-  Mats Grahn 
föreningar     Ian Henshaw 

REVISORER 
Christer Forsberg Ordinarie    Claes Hansson Ordinarie    
Anita Melander suppleant   Jan Kulin suppleant 

VALBEREDNING 
Cecilia Rydberg Ny    Håkan Nord Ny 

REDAKTIONEN 
Eva Stenvång Lindqvist Redaktör  Eva Johansson t.f. redaktör 
Paolo Sangregorio Formgivare  Erik Peurell 
Mats Bråstedt     Britt-Marie Seibold 
Susanna Baltscheffsky Ny   Cicci Renström Suurna Ny 

PROGRAMKOMMITTÉN 
Eva Karlsson Programsekreterare   Christina Lilja 
Lars Berglund     Kerstin Nordenadler 

FÅGELSKYDDSKOMMITTÉN 
Sören Lindén Sammankallande  Per Claesson 
Claes Kyrk     Beatrice Sundberg 
Ian Henshaw     Pelle Odebrant 
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UNGDOMSGRUPPEN 
Adrian Trost     Alfred Thorsson-Börd 

REGIONALA RAPPORTKOMMITTÉN 
Anders Haglund Sammankallande  Ulf Johansson 
Johan Wallin     Mathias Bergström 
Niklas Westermark    Thomas Strid 
Erik Wahlgren    Malin Löfgren 
Micke Johansson 

WEBBREDAKTIONEN 
Jonas Myrenås     Anna Lotsander 
Dag Lanerfeldt     
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Verksamhetsåret i siffror 

STYRELSEMÖTEN 
Styrelsen träffas månatligen och har under verksamhetsåret haft 11 protokollförda 
sammanträden, inklusive en styrelsehelg för planering på Landsort.  

ÅRSMÖTET 
Arsmötet ägde rum den 13 mars. Hela 86 medlemmar deltog på mötet. Arsmötet tog 
bland annat beslut om att revidera och framförallt språkligt modernisera föreningens 
stadgar. Beslut togs även om att höja medlemsavgiften för 2024 med tjugo kronor till 220 
för fullbetalande medlem och med tio kronor till 40 för familjemedlem. Henrik Ekman var 
kvällens gästföreläsare. 

EXTRA ÅRSMÖTE 
Ett extra årsmöte ägde rum den 21 augusti. Det extra årsmötet hölls för att fastställa 
årsmötets beslut om att revidera föreningens stadgar samt välja en ny valberedning. 

MEDLEMSANTAL 
Vid årets utgång hade föreningen totalt 3 348 medlemmar. Av dessa var 2 810 fullbetal-
ande, 508 familjemedlemmar och 30 ungdomsmedlemmar. Bland de fullbetalande ingick 
tre utlandsmedlemmar. Antalet medlemmar visar en stigande trend. 

Ar Antal medlemmar totalt Okning jämfört med året 
innan 

2023 3 348 196 
2022 3 152* 55 
2021 3 097* 68 
2020 3 029*  

*Uppgift från årsberättelsen för år 2022. 

Sedan april 2023 finns ett nytt anmälningsformulär för nya medlemmar på hemsidan. 
Formuläret har direkt koppling till medlemsregistret, vilket underlättar medlemshant-
eringen och gör den säkrare genom minskad manuell registrering. Det fångar också upp 
personuppgifter vilket gör att styrelsen succesivt får en tydligare bild av 
medlemsstrukturen. Eftersom det historiskt saknas personuppgifter för samtliga 
medlemmar kan endast preliminära uppgifter redovisas för andel män respektive kvinnor, 
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samt för medelåldern bland medlemmarna. Uppgifter från våren 2023 visar att det var en 
större andel män än kvinnor som var medlemmar: 57 procent jämfört med 43 procent. 
Den preliminära uppgiften om medelålder var 67 år.  

JULMINGEL 
I december anordnade styrelsen ett julmingel för föreningens aktiva, där det bjöds på mat 
och dryck och förstås ett klurigt fågelquiz. Tjugotre personer som representerade 
styrelsen, programkommittén, fågelskyddskommittén, ungdomsgruppen, revisorer, 
valberedning, regionala rapportkommittén samt redaktionen deltog.   

EKONOMISAMMANFATTNING 
Verksamhetsåret 2023 gick med ett överskott på 144 000 kr, jämfört med budgeterade 
51 000 kr. En rad småsummor med oväntade intäkter samt en del kostnader som inte blev 
så stora, bidrog till detta. En orsak är att reseverksamheten gick med större överskott än 
budgeterat (+ 52 000 i stället för budgeterade + 30 000). Reseverksamheten har kommit i 
gång bra efter pandemin. En annan orsak är att tryckkostnaderna blev 30 000 kr lägre än 
budgeterat, mest beroende på att vi inte tryckte lika många sidor som året innan. 

Overskottet innebar att föreningen kunde amortera av 100 000 kr på lånet till BirdLife 
Sverige. Vid årets slut hade föreningen kvar 300 000 kr på lånet. Styrelsen räknar med att 
kunna fortsätta amortera 100 000 kr per år.  

På några års sikt kommer föreningen att ha en god ekonomi. Styrelsen avser att redan i år 
diskutera vilka fågelskyddsprojekt som är angelägna och aktuella. Eftersom vi har en stor 
grupp med frivilligt arbetande medlemmar som inte begär ersättning för sina utlägg så 
bidrar detta till föreningens goda ekonomi. 
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Kedjan 

Begreppet Kedjan utvecklades under 2000-talet i syfte att förtydliga och stärka 
organisationsstrukturen mellan riksföreningen BirdLife Sverige och regionalföreningarna. 
Beslut om att införa en ny föreningsstruktur togs på BirdLifes riksstämma 2011. När en 
regionalförening ansluter sig till Kedjan innebär det att både regionalföreningen och 
riksföreningen får fler gemensamma medlemmar, vilket ger förutsättningar för ett 
starkare och mer organiserat samarbete för fåglarna. Respektive regionalförening är även 
som medlem i Kedjan, fortsatt en egen självständig förening, självbestämmande över sin 
egen verksamhet och ekonomi. 

StOF är en regionalförening till BirdLife Sverige och har redan sitt medlemsregister i det 
nationella medlemsregistret som tillhandahålls för Kedjan-medlemmar. Styrelsen har 
under 2023 kommit fram till att det är dags att ta nästa steg och har därför beslutat 
föreslå för årsmötet 2024 att föreningen ska ansluta sig till Kedjan. 

Under året har en arbetsgrupp med fyra personer från styrelsen haft tät kontakt med 
BirdLife Sverige för att inhämta information och få svar på de frågor som styrelsen har 
haft. Detta resulterade i ett underlag som presenterades för hela styrelsen under styrel-
sens planeringsdagar på Landsort i oktober. Underlaget låg till grund för styrelsens beslut 
om att föreslå årsmötet att StOF ansluter sig till Kedjan. 

Arbetsgruppen har därefter arbetat vidare med frågan genom att sammanfatta informa-
tion till medlemmarna. En beskrivning av Kedjan och styrelsens förslag, liksom en in-
bjudan till ett digitalt medlemsmöte för att få veta mer, har presenterats i Fåglar i 
Stockholmstrakten nr 4:2023. Samtidigt har fördjupad information och länk för anmälan 
till medlemsmötet lagts upp på föreningens hemsida. En länk till informationen på hem-
sidan delades även i föreningens Facebook-grupp. 
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Kommittéernas arbete och föreningens projekt 

PROGRAMKOMMITTÉN  
Programkommittén har under 2023 bestått av Eva Karlsson (sammankallande), Kerstin 
Nordenadler, Lasse Berglund och Christina Lilja. Eva Karlsson har varit programkom-
mitténs representant i StOFs styrelse. 

Erik Roos har, tillsammans med Eva Karlsson, varit innekvällsansvarig men inte ingått i 
programkommittén. 

Programkommittén har haft några fysiska möten, men det huvudsakliga arbetet har ut-
förts vid sidan av dessa möten och bestått i att kontakta exkursionsledare samt skriva och 
korrekturläsa programmen. Föreningens program har publicerats i tidskriften Fåglar i 
Stockholmstrakten samt på webbplatsen www.stof.nu. Vissa programpunkter har även 
annonserats ut en extra gång via Facebook. 

Programverksamheten allmänt 

Vår- och höstprogrammet innehöll sammanlagt 68 planerade aktiviteter – i genomsnitt 
mer än en aktivitet i veckan. Innekvällarna lockade cirka 150 åhörare. Föreningens resor 
har sammanlagt haft cirka 140 deltagare och fler än 500 deltagare har guidats på dags-
exkursioner. Många medlemmar har deltagit i två eller flera aktiviteter. 

Alla programpunkter genomfördes som planerat. 

Vårprogrammet 

Vårprogrammet 2023 sträckte sig från 3 januari till 5 juli och innehöll totalt 42 planerade 
aktiviteter. Atta av dessa aktiviteter planerades i samarbete med lokala fågelföreningar 
samt nätverket Rapphönan. Av dessa 42 aktiviteter var 5 resor med övernattning, 34 en-
dagsexkursioner och 3 innekvällar, varav ett årsmöte. Tre ungdomsaktiviteter genom-
fördes och vid två aktiviteter, Skansen och Kyrksjön, hälsades även yngre deltagare väl-
komna i sällskap med vuxen. 

En ny resa genomfördes: Lavskrikor och gråspettar i Gästrikland.  

Några exempel på endagsexkursioner: Trut- och vitfågelskola vid Skeppsbron, Vinterfåglar 
på Skansen, samt Övervintrande fåglar vid Erstavik. 
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Höstprogrammet 

Höstprogrammet 2023 sträckte sig från 2 augusti till 17 december och innehöll totalt 26 
aktiviteter. Flera av aktiviteterna skedde i samarbete med lokala fågelföreningar. Av dessa 
26 programpunkter var 4 flerdagsexkursioner, 19 endagsexkursioner och 3 innekvällar. 

Några exempel på genomförda endagsexkursioner från höstprogrammet: Fågelskådning 
vid sjön Fysingen, Höstfåglar i Sandemar, Vinterfåglar på Mörkö, Heldag på Södra 
Södertörn, samt europeiska fågelskådardagen - EuroBirdwatch (denna aktivitet samlade 
flera lokala fågelföreningar samt kunniga skådare och skulle därför kunna räknas som 
flera programpunkter). 

 

Ängspiplärka. Foto: Britt-Marie Seibold. 
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Innekvällar 

Det hölls sex innekvällar under året med varierande innehåll, exempelvis naturfilm, 
ringmärkning, och fåglar i Sydostasien. Under året har en skolsal på Viktor Rydbergs 
gymnasium på Frejgatan tjänat som lokal för innekvällarna.  

FÅGELSKYDDSKOMMITTÉN (FSK) 
Fågelskyddskommittén har under 2023 bestått av Sören Lindén (sammankallande), Per 
Claesson, Ian Henshaw, Claes Kyrk, Pelle Odebrandt och Beatrice Sundberg.  

Kommittén påbörjade en inventering av häckande storlom i Stockholms rapportområde 
2023. Inventeringen beräknas pågå 3 – 4 år. Det inleddes även en häckfågelinventering i 
Lappkärret som ska visa nuvarande förekomst av häckfåglar. I redovisningen av häckfågel-
inventeringen ska resultatet jämföras med en liknande inventering som gjordes för 50 år 
sedan. Inventeringar genomfördes även inom föreningens tjäder- respektive backsvale-
projekt. Mer om detta längre ned.  

Sören Lindén, sammankallande i FSK, är utsedd av föreningen att sitta med i Stockholms 
läns Viltförvaltningsdelegation som representant för naturintresset. Inom naturintresset 
finns även en representant från Rovdjursföreningen och två från Naturskyddsföreningen. 
Delegationen leds av landshövdingen och har fyra möten per år. På mötena diskuteras 
förvaltning av klövvilt, varg, lo och storfågel, bland annat skarv och häger. 

Vidare fortsatte FSK att bevaka de tillstånd till skyddsjakt som beviljas för skarv av 
Länsstyrelsen i Stockholms län. Ett skyddsjaktbeslut överklagades under 2023. I ärendet 
beslutade Länsstyrelsen om skyddsjakt under häckningstid i två skarvkolonier där de 
rödlistade arterna gråtrut och ejder häckar. Förvaltningsrätten avslog föreningens 
överklagan. 

I övrigt har FSK under året bland annat haft diskussioner om fågelskyddsområden i 
skärgården och havsbaserad vindkraft, träffat Värmdö Fågelklubb för att diskutera 
fågelskydd, och bidragit med material till Fåglar i Stockholmstrakten och föreningens 
hemsida om fågelskydd. 

Projekt Backsvala 

Projekt Backsvala har fortsatt för åttonde året. Ansvarig för projektet har under året varit 
Per Claesson, styrelseledamot. 
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Kartläggningen av backsvalehäckningar i grustag och bergtäkter i Stockholmsområdet har 
under året fortsatt med förtjänstfull hjälp av flera inventerare. Personella resurser har 
dock medfört att det inte varit möjligt att inventera i samma utsträckning som tidigare, 
och för några av häcklokalerna har uppgifter istället inhämtas från Artportalen och täkt-
operatörer. 

Antalet kända lokaler för projektet har i år minskat till 11 lokaler från fjolårets 14. Det var 
väntat då flera av häckningarna i fjol skedde i sedan länge nedlagda täkter, vilket back-
svalor normalt inte brukar uppskatta. Det gäller till exempel i Hamra, Huddinge.  Det har 
funnits uppgifter om backsvalor i två ytterligare täkter, men dessa hann tyvärr inte besö-
kas och bekräftas. Minskningen av antalet lokaler i sig behöver dock inte vara alarmer-
ande. Samtliga lokaler är belägna i kommersiella täkter och i tre fall rör det sig om kolo-
nier som häckar i stenmjölshögar.  

Den övergripande situationen för backsvalan i Stockholms län är fortsatt ansträngd. Flera 
täkter är fortsatt hotade och de stora kolonierna som en gång fanns kommer troligtvis inte 
att komma tillbaka då verksamheter i de kvarvarande grustäkterna avtar. Totalt sett ver-
kar dock den tidigare negativa trenden ha saktat in och antalet backsvalehäckningar i 
länet ha stabiliserat sig något. 

Arbetet med att bevara backsvalan som häckfågel är fortsatt mycket angeläget, och för att 
lyckas med detta försöker projektet att inleda samarbete med olika aktörer för att skapa 
nya häckplatser för backsvalan. I slutet av 2023 börjades så till sist uppförandet av en 
backsvalebrant i Hagby Ekopark, där 75 ton massor och stenmjöl kommer att forma en 10 
meter bred och fyra meter hög brant. Nu väntar vi bara på svalorna. Något att se fram 
emot våren 2024. 

Tjäderprojektet 

Inventeringen av tjäderspelplatser har genomförts för andra året i rad inom StOFs regi 
och rapportområde. Syftet med inventeringarna är att kartlägga tjäderns spelplatser för 
att därigenom kunna skydda spelplatserna från avverkning och annan exploatering. Från 
och med i år har det funnits två självgående inventeringsgrupper, varav en mestadels fok-
userat på Tärnanområdet i Vallentuna/Osteråkers kommun. Den andra gruppen har 
arbetat bredare på Södertörn. Per Claesson har varit samordnare för inventeringsarbetet 
medan det praktiska arbetet har letts av Mattias Odevidh i Vallentuna/Osteråker och Lars 
Magnusson på Södertörn. Därtill har ett 20-tal medlemmar deltagit i inventeringsarbetet 
varav en del lagt ned ett stort arbete under de intensiva veckorna i april och början av maj. 
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Arets inventeringsarbete resulterade i att ytterligare fem spelplatser lokaliserades i det så 
kallade Tärnanområdet. Det finns fortsatt delar av Tärnanområdet som inte inventerats och som 
habitatmodellerna indikerar kan rymma spelplatser. På Södertörn resulterade inventeringsarbetet 
i sin tur i att ytterligare fyra spelplatser lokaliserades, tre i Haninge och en i Huddinge. 

Föreningen överklagade två avverkningsanmälningar i anslutning till en av spelplatserna i 
Tärnanområdet. Markägaren hann tyvärr avverka innan Skogsstyrelsen tog kontakt med veder-
börande. Med anledning av att skogen redan var avverkad ansåg Mark- och miljödomstolen att för-
eningen saknade beaktansvärda skäl att få frågan prövad. 

Målsättningen är att inventeringsarbetet fortsätter under 2024 i de redan påbörjade om-
rådena. Det är här tjäderbestånden är som störst och det är här möjligheten finns att be-
vara livskraftiga bestånd i rapportområdet.  

Årets art 

Under året fortsatte föreningens projekt ”årets art”. Avsikten med 
projektet är att öka kunskapen hos medlemmarna kring en art 
som är av speciellt intresse för rapportområdet. Arten för 
året var tofsvipa.  

Jämfört med tidigare år blev det klart färre program-
punkter. Utöver informativa texter i Fåglar i Stockholms-
trakten hölls en exkursion i maj månad till Lillsjön Norra 
Djurgården med tofsvipan i fokus. Det hölls även en tävling 
under våren som gick ut på att skicka in årets första bild på en 
tofsvipa. Priser lottades ut till två av deltagarna. 
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TIDSSKRIFTEN FÅGLAR I STOCKHOLMSTRAKTEN (FIST) 
Tidskriften har som planerat utkommit med fyra nummer under året. Det sammanlagda 
sidantalet var 280. 

 

Tidskriften produceras utifrån den policy som StOF:s styrelse antog 2010 (reviderad 
2021).  

Arbetet med tidskriften har i vanlig ordning skett helt ideellt. Redaktionen som helhet 
presenteras på sidan 3. Ansvarig utgivare har varit föreningens ordförande Eva Johansson.  

Under året har ett flertal medlemmar ur redaktionen bytts ut. Eva Stenvång Lindqvist som 
suttit som redaktör i åtta år gjorde sitt sista nummer i och med nummer två och i 
samband med hennes avgång lämnade även Mats Gothnier och Maria Strömberg. Paolo 
Sangregorio som formgett FiSt i hela 21 år avslutade sitt uppdrag i och med nummer 4 
2023.  

Föreningens ordförande Eva Johansson gick in som tillfällig redaktör under andra halvan 
av året, i avvaktan på en ny redaktör. Nytillkomna medlemmar under året är Cicci 
Renström Suurna och Susanna Baltscheffsky.  

Varje lokalförening har en FiSt-korrespondent. Flera korrespondenter har under året 
medverkat med bidrag. Samarbetet med Natursidan.se fortsatte. Glädjande nog har även i 
år en rad spontana läsarbidrag inkommit, både när det gäller idéer, artiklar, notiser och 
bilder.  

Information från styrelsen om viktiga beslut har getts i varje nummer.  
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Den sedvanliga planeringskonferensen som brukar genomföras i september utgick i år på 
grund av att det inte fanns någon ordinarie redaktör på plats. Fyra redaktionsmöten har 
dock hållits under året.  

För tredje året i rad gjorde vi en satsning kring Arets art. Denna gång var arten tofsvipa. 
Arets art är ett led i att lyfta fram föreningens fågelskyddsarbete (en av kärnverksam-
heterna) på bästa möjliga sätt och här spelar tidskriften en avgörande roll. Arets art-
satsningen hoppas vi ska öka intresset för arten och även bidra till ökad rapportering i 
Artportalen.  

I sedvanlig ordning har den årliga fågelrapporten avseende föregående år publicerats i 
samarbete med den regionala rapportkommittén, Rrk, och vår- respektive 
höstprogrammet publicerades i nummer 2 och 4 i samarbete med programkommittén.  

Tidskriften är föreningens viktigaste kanal till medlemmarna, då den når samtliga. Med 
tanke på att StOF har ett stort antal passiva medlemmar, och inte alla följer föreningen på 
Facebook eller via hemsidan, tror vi att FiSt spelar en viktig roll för viljan att fortsätta vara 
medlem i StOF.  

UNGDOMSGRUPPEN 
Ungdomsgruppen genomförde under året fyra aktiviteter, varav tre dagsutflykter och en 
helgresa: under våren Råstasjön (8 deltagare exkl. ledare) och Agesta (8 deltagare) samt 
en helgresa till Landsort (4 deltagare) och under hösten Angarn (4 deltagare). Samtliga 
aktiviteter skedde i samarbete med Fältbiologerna Stockholms Fågelklubb. 
Ungdomsgruppen aktiviteter uppskattas bland de unga skådare som deltar när nya 
kontakter knyts och skådargemenskapen stärks.  
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Externt deltagande 

INVENTERING AV KUNGLIGA NATIONALSTADSPARKEN 
För tredje året i rad stöttade StOF projektet för inventering av fåglar i Kungliga 
Nationalstadsparken (Ekoparken). Information om projektet har gått ut via StOFs 
informationskanaler med en uppmaning till medlemmarna om att delta och anmäla sig 
som inventerare till projektet. All information om inventeringen och även resultat från 
tidigare års inventeringar finns att läsa på StOFs hemsida.  

MÄSSAN NORDISKA TRÄDGÅRDAR 
I månadsskiftet mars/april deltog StOF på mässan Nordiska Trädgårdar på Stockholms-
mässan i Alvsjö. Mässan hade drygt 50 000 besökare och det var många som stannade till 
vid StOFs monter. Där svarade kunniga och glada föreningsmedlemmar på frågor med 
fågelanknytning samt värvade nya medlemmar.  

Under de fyra dagar som mässan pågick kunde StOF välkomna 65 nya fullbetalande 
medlemmar och 2 ungdomsmedlemmar. Ytterligare 25 medlemmar tillkom genom 
familjemedlemskap.  

Många besökare läste de artiklar ur Fåglar i Stockholmstrakten som var uppsatta i mon-
tern, bland annat ”Tips i kristider – mata med rester”. Fina fågelbilder tagna av Frida Fridh 
drog mångas blickar till sig. I montern fanns bland annat blädderexemplar av böcker om 
fåglar, matning och holkar. För köp hänvisades  till Naturbutiken. Liksom året innan anor-
dnades en barnaktivitet om ringmärkning, vilken uppskattades även av medföljande 
vuxna. I montern fanns också en tävling där besökarna skulle gissa antal solrosfrön i en 
flaska. Gunnar Olsson Foto hade skänkt en fin kikare som pris.  

StOF deltog med hela tre föredrag på Kunskapsscenen: ”Trädgårdsfåglarna du inte visste 
att du hade”, ”Fåglar på Långholmens Koloniområde” samt ”Fågelholkar – vanliga frågor”.  

RÅGSVEDS NATURRESERVAT 
Fågeltornet vid Magelungsdiket i Rågsveds naturreservat invigdes en dag med riktigt 
aprilväder. Ett trettiotal personer hade sökt sig till platsen och stadens miljö- och klimat-
borgarråd Asa Lindhagen invigningstalade. StOF var på plats och fick tillfälle att berätta i 
P4 Radio Stockholm om hur trevligt det är att fågelskåda.  
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Rågsveds naturreservat är ett av elva naturreservat i Stockholm och det första med fågel-
torn. Inom naturreservatet finns en av Stockholms största våtmarker med Magelungsdiket 
och Kräppladiket. Programkommittén har planerat en exkursion i området vilket framgår 
i programmet som presenterats i Fåglar i Stockholmstrakten nr 4:2023. 

BIRDLIFE SVERIGES ÅRSMÖTE 
Irene Bergqvist och Beatrice Sundberg, ledamöter i styrelsen, representerade StOF på 
BirdLife Sveriges årsmöte i Skara i slutet av april. StOF är den största regionalföreningen i 
Sverige och har flest röster (fem) på årsmötet. Under fredagen höll BirdLife även ett 
heldagsseminarium om skyddsformer, bland annat IBA-områden. 

BJÖRKHAGENS GOLFKLUBB 
Den 11 juni bjöd Björkhagens Golfklubb in allmänheten till en naturmorgon med fokus på 
fåglar. Aktiviteten genomfördes som en del av klubbens 50-årsfirande. StOF var inbjuden 
att hjälpa till med fågelguidning och för att kunna berätta om föreningens verksamhet. 
Totalt observerades 48 arter som synliggjordes på den stora krysslistan vi hade satt upp. 
Många golfare och även andra förbipasserande stannade till vid StOFs bord och delade 
med sig av sina fågelupplevelser.  Björkhagens Golfklubb arbetar sedan flera år aktivt för 
att ge olika fågelarter bästa möjliga förutsättningar att trivas inom området. StOFs med-
verkan 11 juni har resulterat i ett fortsatt samarbete under 2024. Då handlar det om hjälp 
med inventering av arter. Uppstart skedde i oktober då tre personer, från styrelsen, Fågel-
skyddskommittén samt Programkommittén besökte golfklubben och fick en grundlig 
genomgång av de blandade biotoperna inom banområdet. 

TYRESTA NATIONALPARK 
StOF medverkade på BioBlitz* när Tyresta Nationalpark firade sitt 30-årsjubileum den 9 
september. StOF hjälpte till med fåglarna och guidade tillsammans med en representant 
från nationalparken. Dagen bjöd på strålande väder och turen gick bland annat till brand-
området där arter som havsörn, ormvråk och större korsnäbb observerades. Fynden 
rapporterades regelbundet per telefon till StOFs bemannade station vid Naturum. Totalt 
kunde 27 arter redovisas  på den stora krysslistan StOF hade satt upp där besökare till 
Naturum passerade. Vid StOFs station berättade vi om föreningens verksamhet och visade 
medlemstidskriften Fåglar i Stockholmstrakten.  
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*En BioBlitz är en aktivitet där intresserade personer under ledning av experter och rep-
resentanter för föreningar med speciell inriktning söker efter arter inom ett begränsat 
område under en begränsad tid. 

FYSINGEDAGEN 
StOF medverkade även på årets Fysingedag som gick av stapeln den 10 september. 
Strålande väder till trots var besöksantalet lågt. Sedan körfartsvägen till Ströms gård 
stängdes av för några år sedan har besöksantalet påverkats kraftigt. Ca 15 – 20 besökare 
kom förbi för att ta sig en titt på såväl fåglar som vattenbufflar. Totalt sågs det 65 arter 
under dagen. 
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